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(DF), Christian H. Hansen (DF), Pia Kjærsgaard 
(DF), Poul Nødgaard (DF) og Peter Skaarup 
(DF) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af medieansvarslo- 
ven. 
(Lovforslag nr. L 227). 

Medlemmer af Folketinget Lene Garsdal (SF), 
Anne Baastrup (SF), Aage Frandsen (SF), Anne 
Grete Holmsgaard (SF), Jørn Jespersen (SF) og 
Kamal Qureshi (SF) har meddelt mig, at de øn- 
sker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om kompensati- 
on til ofre for træbehandlingsmidlet Rentolin. 
(Beslutningsforslag nr. B 166). 

Medlemmer af Folketinget Line Barfod (EL), 
Keld Albrechtsen (EL), Pernille Rosenkrantz- 
Theil (EL) og Søren Søndergaard (EL) har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om oprettelse af 
lokalråd i lokale enheder. 
(Beslutningsforslag nr. B 167). 

Medlemmer af Folketinget Lissa Mathiasen (S), 
Anne-Marie Meldgaard (S) og Jan Petersen (S) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om frakendelse 
af retten til at udøve virksomhed for arbejdsgi- 
vere, som gentagne gange har beskæftiget illegal 
arbejdskraft. 
(Beslutningsforslag nr. B 168). 

Medlemmer af Folketinget Kamal Qureshi (SF), 
Margrete Auken (SF) og Aage Frandsen (SF) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til folketingsbeslutning om indførelse af 
en mulighed for, at folkekirken og andre tros- 
samfund kan medvirke ved indgåelse af regi- 
streret partnerskab. 
(Beslutningsforslag nr. B 169). 

Medlemmer af Folketinget Anders Samuelsen 
(RV) og Marianne Jelved (RV) har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om en miljøven- 
lig omlægning af registreringsafgiften. 
(Beslutningsforslag nr. B 170). 

Medlemmer af Folketinget Birthe Skaarup (DF), 
Kristian Thulesen Dahl (DF), Per Dalgaard (DF), 
Louise Frevert (DF), Pia Kjærsgaard (DF), Peter 
Skaarup (DF) og Karina Sørensen (DF) har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om indførelse af 
undervisning i førstehjælp i folkeskolen samt 
krav om bestået prøve i førstehjælp ved erhver- 
velse af kørekort. 
(Beslutningsforslag nr. B 171). 

Medlemmer af Folketinget Pernille Rosen- 
krantz-Theil (EL), Keld Albrechtsen (EL), Line 
Barfod (EL) og Søren Søndergaard (EL) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til folketingsbeslutning om mangfoldig- 
hed i gymnasiet. 
(Beslutningsforslag nr. B 172). 

Medlemmer af Folketinget Ole Sohn (SF) og 
Aage Frandsen (SF) har meddelt mig, at de øn- 
sker at stille følgende forespørgsel til kulturmi- 
nisteren: 
»Hvad er regeringens politik på det frivillige 
kulturelle område?« 
(Forespørgsel nr. F 52). 

Medlemmer af Folketinget Kim Andersen (V), 
Svend Auken (S), Aase D. Madsen (DF), Helle 
Sjelle (KF), Anne Grete Holmsgaard (SF), Martin 
Lidegaard (RV), Keld Albrechtsen (EL) og Bodil 
Kornbek (KD) har meddelt mig, at de ønsker at 
stille følgende forespørgsel til økonomi- og er- 
hvervsministeren: 

»Hvad kan økonomi- og erhvervsministeren op- 
lyse om regeringens fremtidige energipolitiske 
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initiativer set i lyset af den energipolitiske rede- 
gørelse?« 
(Forespørgsel nr. F 53). 

Medlemmer af Folketinget Mogens Nørgård Pe- 
dersen (KD), Bodil Kornbek (KD), Jann Sjursen 
(KD) og Tove Videbæk (KD) har meddelt mig, at 
de ønsker at stille følgende forespørgsel til in- 
denrigs- og sundhedsministeren: 

»Hvad er regeringens planer med hensyn til at 
tilgodese egne af landet, hvor den økonomiske 
udvikling er svagest, ved flytning, nyetablering, 
nedlæggelse eller omstrukturering af statslige 
arbejdspladser?« 
(Forespørgsel nr. F 54). 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål til ministrene. 

Spørgetimen 

Formanden: 
Til at besvare spørgsmål i spørgetimen i dag har 
statsministeren udpeget økonomi- og erhvervs- 
ministeren, udenrigsministeren og forsvarsmini- 
steren. 

Til økonomi- og erhvervsministeren er an- 
meldt følgende spørger: 

1. Keld Albrechtsen 
Til udenrigsministeren er anmeldt følgende 
spørgere: 

2. Villy Søvndal 
3. Margrete Auken 
4. Jesper Langballe 

Til forsvarsministeren er anmeldt følgende spør- 
ger: 

5. Villy Søvndal 
Er der flere, der ønsker at tilmelde sig som 

hovedspørgere? (Ophold). Da det ikke er tilfæl- 
det, vil de pågældende få ordet i den rækkeføl- 

. ge, der er nævnt. 

Spm. nr. US 105 

Keld Albrechtsen (EL): 
Jeg stiller spørgsmål i dag til økonomi- og er- 
hvervsministeren, fordi jeg jo har siddet og 
gransket meget nøje, hvad der blev sagt under 
debatten forleden her i Folketingssalen om mini- 
sterens lovforslag om salg af almene boliger 
vedrørende spørgsmålet om forholdet til grund- 
loven. 

Der sagde ministeren under debatten, »at hr. 
Keld Albrechtsen ikke er kronjurist, jeg er ikke 
kronjurist«, og begge dele er jo rigtigt; hverken 
ministeren eller jeg er kronjurister, men ministe- 
ren har ikke desto mindre fremsat et lovforslag, 
der baserer sig på den antagelse, at alt er i orden 
i forhold til grundloven, at man godt kan tvinge 
en boligforening til at sælge ud af sine lejlighe- 
der, uden at det kommer i konflikt med grundlo- 
ven. 

Kl. 13.05 
Derfor vil jeg godt spørge ministeren, når nu 

ministeren og jeg er enige om, at ingen af os er 
eksperter nok til at kunne afgøre det spørgsmål, 
om det så faktisk ikke var rimeligt, at vi mødtes 
omkring at få nedsat en uvildig kommission, 
som kunne beskrive hele det juridiske problem, 
som kommer til at opstå, hvis der gennemføres 
bortsalg af almene boliger. 

Økonomi- og erhvervsministeren (Bendt 
Bendtsen): 
Jeg vil gerne sige til hr. Keld Albrechtsen, at re- 
geringen naturligvis ikke vil foreslå en model, 
en forsøgsordning, hvor vi giver lejerne mulig- 
hed for at overtage deres egen bolig, hvis model- 
len er ekspropriativ, og det gør vi heller ikke. 

Det er jo, som hr. Keld Albrechtsen også ved, 
jævnfør det fremsatte lovforslag, afdelingsmø- 
det, dvs. lejerne i den pågældende afdeling, som 
bestemmer, om lejerne i afdelingen rent faktisk 
skal have mulighed for at købe deres bolig. 

Jeg tror også, jeg sagde til hr. Keld Albrecht- 
sen under førstebehandlingen af forslaget, at Ju- 
stitsministeriet og kammeradvokaten har vurde- 
ret, at der ikke er tale om ekspropriation. Det må 
jeg forholde mig til som minister og som ansvar- 
lig for den lovgivning, som fremlægges. 

Keld Albrechtsen (EL): 
Det, ministeren siger nu, er der jo desværre ikke 
rigtig noget nyt oplysning i, og det er heller ikke 
det, jeg egentlig spørger ministeren om, for vi 


